

Title (en)

Circuit arrangement for operating low-pressure discharge lamps.

Title (de)

Schaltungsanordnung zum Betrieb von Niederdruckentladungslampen.

Title (fr)

Disposition de circuit pour la mise en oeuvre de lampes à décharge basse pression.

Publication

**EP 0239793 A1 19871007 (DE)**

Application

**EP 87102736 A 19870226**

Priority

DE 3608615 A 19860314

Abstract (en)

[origin: US4710682A] A circuit for operating low-pressure discharge lamps at elevated frequency comprises a reconnect circuit which disables the disconnect circuit upon exchange of a defective low-pressure discharge lamp (LP1). The disconnect circuit comprises a diode (D10), a resistor (R11) and a thyristor (TH) together with a trigger circuit (5). The reconnect circuit comprises a capacitor (C9) and a resistor (R12). Upon removal of the defective low-pressure discharge lamp (LP1), the capacitor (C9) is charged over the resistor (R12). Upon insertion of a new low-pressure discharge lamp (LP1), the capacitor (C9) is discharged and recharged in opposite direction and the holding current is removed from the thyristor (TH). This causes the thyristor (TH) to block, and enables the push-pull frequency generator (3) to start oscillating again.

Abstract (de)

Bei einer Schaltungsanordnung zum hochfrequenten Betrieb von Niederdruckentladungslampen ist eine Wiedereinschaltvorrichtung vorgesehen, die nach Austausch einer defekten Niederdruckentladungslampe (LP1) die Abschaltvorrichtung aus Diode (D10), Widerstand (R11) und Thyristor (TH) mit Triggerschaltung (5) außer Funktion setzt. Die Wiedereinschaltvorrichtung besteht aus einem Kondensator (C9) und einem Widerstand (R12). Bei Trennung der defekten Niederdruckentladungslampe (LP1) wird der Kondensator (C9) über den Widerstand (R12) aufgeladen. Nach Einsatz einer neuen Niederdruckentladungslampe (LP1) wird eine Umladung des Kondensators (C9) in Gang gesetzt, die dem Thyristor (TH) den Haltestrom entzieht. Als Folge davon geht der Thyristor (TH) in den Sperrzustand über und ermöglicht so dem Anschwingkreis, die Oszillation des Gegentaktfrequenzgenerators (3) wieder in Gang zu setzen.

IPC 1-7

**H05B 41/29**

IPC 8 full level

**H05B 41/24** (2006.01); **H02M 7/5375** (2006.01); **H05B 41/282** (2006.01); **H05B 41/298** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**H05B 41/2985** (2013.01 - EP US); **Y10S 315/07** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

[X] EP 0146683 B1 19871119

Cited by

EP0330118A3; EP0372661A1; DE19715341C1; US6043612A; EP0466245A3; EP0395159A1; GB2211038A; DE19715342C1; US6011358A; EP0659037A3; WO9009087A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

**US 4710682 A 19871201**; AT E65009 T1 19910715; DE 3608615 A1 19870917; DE 3771099 D1 19910808; EP 0239793 A1 19871007; EP 0239793 B1 19910703; FI 870901 A0 19870302; FI 870901 A 19870915; SU 1574187 A3 19900623; ZA 871394 B 19870930

DOCDB simple family (application)

**US 2345687 A 19870309**; AT 87102736 T 19870226; DE 3608615 A 19860314; DE 3771099 T 19870226; EP 87102736 A 19870226; FI 870901 A 19870302; SU 4202125 A 19870313; ZA 871394 A 19870226